
專業教育心理學文學碩士學位課程

Master of Arts (M.A.) Degree Programme in Professional Educational Psychology

課程總監 Programme Directors：蕭鳳英教授 Prof. SIU Fung Ying Angela
王柏豪博士 Dr. WONG Pak Ho Bernard

本兩年全日制課程通過「科學家—實踐者」教學模式提供教育心理學專業培訓。課程內容包括一系列適合本地現況和文化的評估、諮詢和經驗驗證的學科。同時，學員必須於畢業前在該領域的合資格教育/臨床心理學家的指導下完成指定時數的實習。本課程由教育學院開辦，同時與心理學系開辦的臨床心理專業培訓課程有密切合作。

本課程的畢業生將符合成為香港註冊教育心理學家的專業和道德標準。教育心理學家提供的服務包括心理教育評估、對兒童、青少年及其家庭的心理介入、教師在職培訓，以及為政府資助和私營教育機構的校長、教師、行政人員和家長提供諮詢。

This is a two-year full-time programme which offers professional training in educational psychology through a scientist-practitioner model, featuring a curriculum consisting of an array of course work in assessment, consultation, and evidence-based interventions that are relevant to the local context. In addition, students have to complete a specific number of hours of supervised practice in assessment and intervention before graduation. These practicums are supervised by qualified educational/clinical psychologists in the field. This programme is offered under the Faculty of Education, in close collaboration with the professional training programme in Clinical Psychology that is offered by the Department of Psychology.

Graduates of this programme are expected to meet the professional competence and ethical standards for registration as Educational Psychologist in Hong Kong. Services provided by educational psychologists include psychoeducational assessment, intervention with children, adolescents and their families, in-service training for teachers, consultation with parents, teachers, principals and education-related administrators in both government funded and private sectors.

I. 修讀辦法 Study Scheme

(1) 修課要求

學員須按照課程要求完成 60 學分，方可畢業。

(a) 專業和基礎知識		
(i) 必修科目	EPSY6101-6103	9 學分
(ii) 選修科目		
- 從下列科目選修 1 – 2 科: PEDU6502, 6506, 6513, 6515		3-6 學分
- 從下列科目選修 0 – 1 科: PSYC7021		0-3 學分
- 從下列科目選修 1 科: PEDU6051-6054, 6208-6209		3 學分
(b) 心理評估		
(i) 必修科目	EPSY6201-6203	9 學分
(c) 介入技巧和策略		
(i) 必修科目	EPSY6301-6304	12 學分
(d) 教育心理學研究		
(i) 必修科目	EPSY6401-6403	9 學分
(ii) 選修科目		
從下列科目選修 2 科: PEDU6401-6406		3 學分
(PEDU6404 & 6405 皆有先修科目·學生請參閱學院手冊之學科概要。)		
(e) 實習		
(i) 必修科目	EPSY6501-6503	9 學分
		總計: 60 學分

(2) 其他要求

- 學員的累積平均積點必須不少於 2.0，方可畢業。
- 除 *EPSY6402 - 6403 研究論文*和 *EPSY6501 - 6503 實習*外，學員必須在各學科成績達到“D”等或以上，方作及格論。除非獲得學院院務會特別批准，否則學員須在學科 *EPSY6402 - 6403 研究論文*和 *EPSY6501 - 6503 實習*達到“C-”等或以上成績。如學員未能在學科 *EPSY6402 - 6403 研究論文*和 *EPSY6501 - 6503 實習*達到“C-”等或以上成績，則須在隨後學期重讀學科，直至達到“C-”等或以上成績。
- 學員每個學期必須達到研究院的評審要求。根據學則 13.0 中“成績低劣及退學”，研究生於上一學期的累積平均積點少於 2.0，該生次學期將被列為試讀生。詳

(1) Coursework Requirement

Students are required to complete a total of 60 units for graduation.

(a) Professional and Foundation Knowledge		
(i) Core Courses		
<i>EPSY6101-6103</i>		9 units
(ii) Elective Course		
- 1-2 elective course(s) from: <i>PEDU6502, 6506, 6513, 6515</i>		3-6 units
- 0-1 elective course from: <i>PSYC7021</i>		0-3 units
- 1 elective course from: <i>PEDU6051-6054, 6208-6209</i>		3 units
(b) Psychological Assessment		
(i) Core Courses		
<i>EPSY6201-6203</i>		9 units
(c) Intervention Skills and Strategies		
(i) Core Courses		
<i>EPSY6301-6304</i>		12 units
(d) Research in Educational Psychology		
(i) Core Courses		
<i>EPSY6401-6403</i>		9 units
(ii) Elective Course		
2 elective courses from: <i>PEDU6401-6406</i>		3 units
(There are pre-requisites for <i>PEDU6404</i> & <i>6405</i> , please refer to Faculty Handbook – Course Descriptions for details.)		
(e) Practicum		
(i) Core Course		
<i>EPSY6501-6503</i>		9 units
		Total: 60 units

(2) Other Requirements

- (a) A student must achieve a cumulative grade point average (GPA) of at least 2.0 in order to fulfill the graduation requirement.
- (b) Except for courses *EPSY6402 – 6403 Dissertation Research* and *EPSY6501 – 6503 Practicum*, students are required to achieve a minimum grade of “D” in the courses taken during the study in order to fulfill the coursework and graduation requirements. For courses *EPSY6402 – 6403 Dissertation Research* and *EPSY6501 – 6503 Practicum*, students must achieve grade “C-” or above unless special approval is granted by the Faculty Board. A student who cannot achieve grade “C-” or above for courses *EPSY6402 – 6403 Dissertation Research* and *EPSY6501 – 6503 Practicum* will be required to re-take the course(s) in the subsequent term(s) until grade “C-” or above is achieved.
- (c) Students must fulfill the Term Assessment Requirement of the Graduate School. A student who obtains a cumulative grade point average (GPA) below 2.0 in the preceding term will be put on academic probation. For details, please refer to Section 13.0 “Unsatisfactory Performance and Discontinuation of Studies” of the General Regulations Governing Postgraduate Studies which can be accessed from the

Graduate School Homepage: <http://www.gs.cuhk.edu.hk/>.